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PROTOKÓŁ  
z  VII SESJI RADY GMINY  BRĄSZEWICE 

odbytej w dniu 25 marca 2015 roku 
w sali konferencyjnej przy Gminnej Bibliotece Publicznej w Brąszewicach 

 
Otwarcie obrad – godz. 1000, zamknięcie – godz. 1410. 

Na ustawowy stan rady – 15 radnych, udział w obradach brało 15 radnych – lista obecności w 
załączeniu do protokołu.  

 
Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy – radny Adam Sowizdrzał. 

 

W obradach udział brali: 

 

Wójt Gminy – Karol Misiak 

Sekretarz Gminy – Renata Plucińska  

Skarbnik Gminy – Krzesisława Kamińska 

Radca Prawny – Andrzej Frontczak 

Kierownik Ref. Infrastruktury Technicznej – Agnieszka Drzazga 

Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg - Robert Piątek 

Sołtysi sołectw: Kamieniki, Wojtyszki, Chajew, Bukowiec 

 

PORZĄDEK OBRAD 

 

1. Otwarcie obrad VII sesji Rady Gminy. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad V i VI sesji Rady Gminy. 

4. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie między sesjami. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie funduszu sołeckiego. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na 2015 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 
Brąszewice na lata 2015-2029. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania z sali gimnastycznej przy 
Publicznym Gimnazjum w Brąszewicach. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt w Gminie Brąszewice na rok 2015. 

11. Sprawozdanie z udzielonych dotacji celowych na dofinansowanie budowy przyłączy 
kanalizacyjnych do nieruchomości położonych na terenie Gminy Brąszewice za rok 2014. 

12. Sprawy różne. 

13. Zamknięcie obrad VII sesji Rady Gminy. 

 

Ad. 1  

Po stwierdzeniu prawomocności obrad na podstawie listy obecności, otwarcia obrad VII sesji Rady 
Gminy dokonał przewodniczący rady Pan Adam Sowizdrzał. Powitał radnych oraz zaproszonych gości 
biorących udział w obradach.  
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Ad. 2   

Przewodniczący Rady przedstawił proponowany porządek obrad. Wójt Gminy poinformował, że około 
godziny 12:00 przybędzie na sesję Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg – Pan Robert Piątek oraz 
poprosił radnych, aby umożliwili Dyrektorowi PZD wejście w trakcie proponowanego porządku obrad. 

Ze względu na brak uwag do proponowanego porządku obrad Przewodniczący Rady poddał go pod 
głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych obecnych na sali obrad. Rada nie wniosła 
zastrzeżeń i opowiedziała się jednogłośnie za przyjęciem proponowanego porządku. 

 

Ad. 3   

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie protokoły z V i VI sesji. 

Protokół z V Sesji Rady Gminy został przyjęty (12 głosów ZA, 3 radnych WSTRZYMAŁO się od głosu). 

Protokół z VI Sesji Rady Gminy został przyjęty (12 głosów ZA, 3 radnych WSTRZYMAŁO się od głosu). 

 

Ad. 4 

W sprawozdaniu ze swej działalności między sesjami w okresie od 19 lutego 2015 r. do dnia 25 marca 
2015 roku, Wójt poinformował:  

1. Dnia 19.02.2015 – obcinanie gałęzi utrudniających ruch pojazdów w miejscowości Sowizdrzały. 

2. Dnia 20.02.2015 – naprawa przyłącza wodociągowego w Przedłęcze. 

3. Zorganizowano w dniu 26.02.2015 – kurs chemizacyjny – udział wzięły 22 osoby. 

4. Od 27.02.2015 – przywóz ziemi pod wyrównanie terenu zlokalizowanych trybun na boisku 
sportowym w Brąszewicach – 20 przyczep. 

5. W dniu 13.03.2015 – naprawa przyłącza wodociągowego w Plutach. 

6. W dniach 16-20.03.2015 – równanie dróg gminnych sprzętem gminnym. 

7.  W dniu 27 lutego 2015 r. otwarto przetarg na Przebudowę drogi relacji Brąszewice – Sokolenie (do 
oczyszczalni ścieków). Złożono 6 ofert: 

1) SIDROG Sp. z o.o. Błaszki,  Domaniew  

2) Lider Konsorcjum: „BUD – TRANS” Roboty Budowlano – Drogowe Maria Karbowiak, Sieradz,  

3) Przedsiębiorstwo Budownictwa Inżynierii, „EKO – INŻYNIERIA” Sp. z o.o., Ostrów Wielkopolski,  

4) DROMAK Sp. z o.o., Zduńska Wola, 

5) STRABAG Sp. z o.o., Pruszków,  

6) Przedsiębiorstwo Robót Drogowych i Mostowych Sp. z o.o., Sieradz, Czartki 60. 

8. Złożono wniosek do Fundacji Rozwoju Kultury Fizycznej  Ministerstwa Sportu i Turystyki 

o dofinansowanie animatorów sportu na boisku ORLIK – przyznano nam dofinansowanie dla dwóch 
animatorów. 

9. W dniu 26 lutego 2015 r. złożono wniosek do WFOŚiGW o pożyczko- dotację i pożyczkę pomostową 
na Budowę kanalizacji sanitarnej w miejscowości Godynice i Przedłęcze. 

Radny Jerzy Ławniczak zapytał, czy została wyłoniona firma, która zajmie się przebudową drogi 
Brąszewice – Sokolenie. 

Wójt Gminy poinformował, że na chwilę obecną firma nie została wyłoniona ze względu na brak 
środków w budżecie na ten cel oraz dodał, że wystąpił do oferentów o przedłużenie terminu 
rozstrzygnięcia przetargu. 

 

Ad. 5  

Przewodniczący Adam Sowizdrzał: 

- poprosił o zmianę numerów na tablicy informującej o dojeździe do posesji w miejscowości Bukowiec. 
Obecnie jest zapisane 49-61, a powinno być 50-61 co może wprowadzać w błąd kierowców. 
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- odniósł się do zamieszczania na portalu facebook.com pod nazwą Rada Gminy Brąszewice wpisów w 
imieniu całej Rady Gminy przez jednego Radnego. Przewodniczący jest zdania, że Rada Gminy to 15 
Radnych, którzy o ile wie nie wyrażali zgody na reprezentowanie ich w Internecie. 

Radny Jacek Piotrowski poinformował, że jest to profil założony przez niego i że jest o tym informacja. 

Radca Prawny Andrzej Frontczak wyraził opinię, że każdy może poprzez media społecznościowe 
informować innych o własnej osobie i pełnionej funkcji, ale w żadnym wypadku nie może 
reprezentować organów Gminy bez zgody i upoważnienia do takich czynności. Dokonywanie wpisów w 
imieniu Rady Gminy przez jednego Radnego jest działaniem nieuprawnionym.  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że jego zdaniem Radny może dokonywać takich wpisów, 
ale podpisując się własnymi danymi, a nie jako Rada Gminy. 

Radny Jerzy Ławniczak złożył interpelacje dot. dróg powiatowych. Ponowił interpelacje dot. drogi na 
Przyczałkach i wycięcia 5 topoli przy ul. Starowiejskiej. 

Wójt Gminy przypomniał, że na sesji będzie gościł Dyrektor PZD, któremu Radny będzie mógł złożyć 
osobiście interpelacje dot. dróg powiatowych. Poinformował, że droga na Przyczałkach nie będzie 
pominięta podczas napraw, a drzewa zostaną wycięte gdy Starostwo Powiatowe wyda zezwolenie na 
wycinkę. 

Radny Jan Stawirej poinformował, że prosił telefonicznie Sekretarz Gminy o wykaz nauczycieli z 
obowiązkową ilością godzin i godzin ponadwymiarowych w szkołach. 

Sekretarz Gminy poinformowała, że takie dane mogą być udzielone wyłącznie na wniosek pisemny 
oraz nie może być to podane z imienia i nazwiska ze względu na ochronę danych osobowych. 
Udzielone mogą być informacje ogólne. Urząd Gminy nie posiada zgody nauczycieli na udzielanie 
danych osobowych. Jeśli będzie wniosek pisemny, to zostanie przekazany on do dyrektorów szkół o 
udzielenie informacji, którzy są administratorami tych danych. Za informacje zamieszczane na stronach 
szkół również odpowiadają dyrektorzy. 

Radny Jacek Piotrowski uważa, że Rada Gminy powinna mieć dostęp do danych osobowych nauczycieli 
i pracowników. 

Sekretarz Gminy odpowiedziała, że dane o zatrudnieniu i wynagrodzeniu są danymi wrażliwymi i 
podlegają ochronie. 

Przewodniczący Rady Gminy dodał, że nigdy nie były udostępniane Radzie Gminy dane osobowe 
pracowników. 

Radna Bożena Łuszczek: 

- poinformowała, że nie wie czy Komisja Oświaty Rady Gminy jest władna do zajmowania się 
zatrudnianiem nauczycieli w szkołach ponieważ projekt organizacyjny podpisuje Wójt. Uważa,  że 
zajmowanie się taką sprawą jest bezzasadne. 

- zgłosiła awarię lampy ulicznej na osiedlu w Brąszewicach. 

Wójt Gminy poinformował, że uważa że Komisja Oświaty i Kultury powinna doradzać i dyskutować o 
trudnych sprawach w oświacie i nie tylko, wskazywać rodzaje rozwiązań pewnych spraw i środki 
finansowe na realizację swoich propozycji. Cała Rada Gminy jest swojego rodzaju „ciałem doradczym” 
Wójta – bardzo ważnym w jego ocenie. 

Radny Jacek Piotrowski wnioskował o nagrywanie przebiegu sesji. 

Radna Marzena Cichecka prosiła o naprawę lampy przy szkole w Trzcince. 

Radny Adam Laskowski interpelował o równanie drogi Żarnów – Lisy. 

Radny Jarosław Plichta zgłosił wjazd na drogę w Zadębieńcu, poprosił o porównanie drogi przez las 
oraz poinformował, że nie wyraża zgody na zamieszczanie w internecie wpisów podpisanych jako Rada 
Gminy Brąszewice. 

Radca Prawny Andrzej Frontczak zabrał głos informując, że po przemyśleniu tematu zamieszczania w 
internecie wpisów jako Rada Gminy Brąszewice doszedł do wniosku, że skoro Rada jak i Urząd posiada 
oficjalną stronę internetową to na niej powinny być zamieszczane oficjalne informacje. Nie można 
tworzyć prywatnych stron, nie można czynić prywaty z Organów Gminy, jest to niegodne. Jeżeli Radny 
podpisuje się swoim imieniem i nazwiskiem to Rada nie ma na to wpływu. W żadnym wypadku nie 
można pisać w formie Rada. Jest to prawnie wykluczone. 
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Radna Grażyna Dobruchowska wyraziła swoją opinię, że Radny może pisać pod swoim nazwiskiem, ale 
nie reprezentować całą Radę. 

Radny Grzegorz Kulig jest zdania, że nagrywanie przebiegu sesji jest zbędne i jest temu przeciwny. 

Radny Jerzy Ławniczak dodał, że w przeszłości sesje były nagrywane, jednakże takie rozwiązanie się nie 
sprawdziło i jest przeciwny nagrywaniu sesji. 

Radny Józef Przezak jest zdania, że publikowanie protokołów w internecie jest zbędne. 

Wójt Gminy wracając do tematu wniosku o dane nauczycieli poinformował, że Urząd Gminy 
ustosunkuje się jeśli wniosek wpłynie na piśmie, wtedy też poszczególni Radni będą odpowiedzialni za 
prawidłowe wykorzystanie tych informacji i ochronę danych. 

 

Ad. 6 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie funduszu sołeckiego. 

Wójt Gminy poinformował, że jest po cyklu zebrań sołeckich i strażackich, w czasie których miał okazję 
spotykać się z mieszkańcami i poznać ich zdanie na temat potrzebnych inwestycji. W związku z tym 
zwrócił się do Rady Gminy z wnioskiem o niewyodrębnianie funduszu sołeckiego na 2016 rok. Dodał, że 
nasza gmina w przypadku wyodrębnienia funduszu sołeckiego może uzyskać maksymalnie do 30% 
zwrotu z budżetu państwa a nie 40 %. W roku 2014 Gmina otrzymała 28,3% z tego tytułu. Jest to mała 
kwota w stosunku do tego co można uzyskać przeznaczając pieniądze na inwestycje dofinansowane z 
środków zewnętrznych. Wspomniał również o potrzebie zakupu nowego traktora z osprzętem, który 
służyłby mieszkańcom całej gminy. Odniósł się również do wspierania inicjatyw obywatelskich. Uważa, 
że jest wiele inicjatyw, które były realizowane w latach poprzednich, gdzie pieniądze z funduszu 
sołeckiego zostały wykorzystane bardzo dobrze i poprawiły jakość życia mieszkańców. Ale było też 
wiele takich inicjatyw, gdzie pieniądze zostały rozdrobnione na wiele małych inwestycji, a często 
pieniędzy brakowało na ich dokończenie. W kilku przypadkach fundusz sołecki skłócił mieszkańców 
poszczególnych sołectw. Podzielił się też swoimi spostrzeżeniami i doświadczeniem po ostatnim 
zebraniu z sołtysami na którym miała miejsce dyskusja na temat funduszu sołeckiego. Większość 
sołtysów podzielało opinię Wójta dotyczącą funduszu sołeckiego. 

Radny Grzegorz Kulig odczytał protokół z posiedzenia Komisji Budżetu i Inwestycji która odbyła się 25 
marca 2015 r. Komisja Budżetu i Inwestycji wnioskuje o niewyodrębnienie funduszu sołeckiego z 
budżetu Gminy Brąszewice. (za wyodrębnieniem funduszu głosowało 2 radnych, za 
niewyodrębnieniem 3 radnych). 

Radny Jarosław Plichta odczytał protokół z posiedzenia Komisji Rewizyjnej która odbyła się w dniu 25 
marca 2015 r. Członkowie Komisji Rewizyjnej opowiedzieli się za niewyodrębnianiem funduszu 
sołeckiego. Członkowie Komisji Rewizyjnej opowiedzieli się za projektem uchwały w sprawie dokonania 
zmian w budżecie gminy na 2015 rok i w sprawie zmiany WPF na lata 2015-2029. 

Radny Jan Stawirej uważa, że nie ma o czym dyskutować, bo wszystko jest ustalone oraz zawnioskował 
by w protokole było zapisane jak głosuje w sprawie funduszu sołeckiego. 

Radny Jacek Piotrowski uważa, że odbieranie mieszkańcom decydowania o środkach z funduszu 
sołeckiego powoduje, że Gmina jest postrzegana jako przeciwna mieszkańcom. 

Wójt Gminy odniósł się do tego zarzutu. Również spotyka się z takimi głosami. Pieniądze te nie będą 
stracone, bo kiedy ruszą środki zewnętrzne będzie można je wykorzystać na inwestycje służące całemu 
społeczeństwu. Jako przykład wskazał zakupioną koparkę, która pracuje na terenie całej gminy i służy 
mieszkańcom. Wskazał na wyeksploatowane stare autobusy, których remonty pochłaniają duże środki 
finansowe. Gdyby pojawiły się możliwości to należało by czynić starania aby pozyskać nowego 
gimbusa, który woził by dzieci z terenu całej gminy, sportowców z LZS –ów, strażaków itd. Potrzebne są 
zbiorniki retencyjne na hydroforni Godynice, która uzdatnia i dostarcza wodę dla wielu miejscowości. 

Wójt Gminy poprosił radnych o zagłosowanie zgodnie z własnym sumieniem i zgodnie z głosami 
mieszkańców. Nigdy odkąd jest Wójtem nie było świadomego działania przeciw mieszkańcom, a fakt, 
że nie na wszystko starcza pieniędzy wynika z ekonomii, a nie ze złej woli. 

Radny Jerzy Ławniczak przedstawił argumenty w obronie funduszu sołeckiego, np. możliwość 
dokończenia drogi na Przyczałkach w sołectwie Brąszewice. Poinformował, że będzie głosował w 
imieniu mieszkańców, bo inaczej nie może. 
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Wójt Gminy dodał, że na ostatnim głosowaniu w sprawie funduszu sołeckiego Radny Jerzy Ławniczak 
zagłosował za zabraniem pieniędzy z tej drogi. 

Wobec braku innych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie wniosek 
Wójta Gminy o niewyodrębnianie funduszu sołeckiego z budżetu na rok 2016. W głosowaniu wzięło 
udział 15 radnych obecnych na sali obrad. Za przyjęciem wniosku głosowało 9 radnych, przeciwko 5 
radnych (w tym radny Jan Stawirej), od głosu wstrzymała się 1 radna. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały po uwzględnieniu wniosku o niewyodrębnianie 
funduszu sołeckiego i poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych obecnych na 
sali obrad. Za przyjęciem uchwały głosowało 9 radnych, przeciwko 5 radnych (w tym radny Jan 
Stawirej), od głosu wstrzymała się 1 radna. Większością głosów Rada Gminy opowiedziała się za 
przyjęciem Uchwały Nr VII/29/2015 w sprawie funduszu sołeckiego. 

Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził 5 minut przerwy. 

 

Ad. 7 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie 
Gminy na 2015 r. 

Skarbnik Gminy udzieliła wyjaśnień do projektu i poinformowała o kwocie wolnych środków z roku 
poprzedniego która wynosi 1 653 387,89 zł. 

Wójt Gminy dopowiedział, skąd pieniądze znalazły się w wolnych środkach oraz o potrzebach 
inwestycji w najbliższym czasie. Poinformował również, że do dyrektorów szkół zostało wystosowane 
pismo o zmniejszenie o 15 000 zł wydatków szkół. 

Radny Grzegorz Kulig zapytał czy planowana kwota 30000 zł dotacji do przyłączy kanalizacyjnych 
dotyczy tylko kolektora w Brąszewicach, czy również nowobudowanego kolektora w Godynicach i 
Przedłęczu. Poprosił też, aby w przyszłości na projektach uchwał budżetowych były dopisywane 
komentarze czego poszczególne kwoty dotyczą, a nie tylko ujęte w podziale klasyfikacji budżetowej. 

Wójt Gminy wyjaśnił, że kwota ta dotyczy wszystkich przyłączy na terenie gminy, łącznie z tymi 
nowobudowanymi w Godynicach i Przedłęczu.  

Skarbnik Gminy poinformowała, że komentarze do projektów uchwał budżetowych w przyszłości będą 
dopisywane, ale jedynie do wiedzy radnych ponieważ do jednostek nadzorujących, czyli RIO i ŁUW 
muszą być przygotowywane i przekazywane według klasyfikacji budżetowej. 

Przewodniczący Rady Gminy z powodu braku innych uwag do projektu uchwały   
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych obecnych na sali obrad. Za 
przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych,  od głosu wstrzymało się 2 radnych (Jan Stawirej i Jacek 
Piotrowski). 

Większością głosów Rada Gminy opowiedziała się za przyjęciem Uchwały Nr VII/30/2015 w sprawie 
dokonania zmian w budżecie Gminy na 2015 rok. 

Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

 

Ad. 8 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie dokonania zmian w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej Gminy Brąszewice na lata 2015-2029.. 

Skarbnik Gminy poinformowała, że potrzeba zmiany WPF wynika z przyjętej na dzisiejszej sesji 
uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na rok 2015 i udzieliła wyjaśnień. 

Przewodniczący Rady Gminy z powodu braku uwag do projektu uchwały   
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych obecnych na sali obrad. Za 
przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych, przeciwko 1 radny, od głosu wstrzymał się 1 radnych. 

Większością głosów Rada Gminy opowiedziała się za przyjęciem Uchwały Nr VII/31/2015 w sprawie 
dokonania zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Brąszewice na lata 2015-2029. 
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Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

 

Ad. 9 

Przed odczytaniem projektu uchwały głos zabrał Wójt Gminy prosząc o zmianę kilku zapisów w 
projekcie, które wynikają z analizy, która była przeprowadzona po wysłaniu materiałów do radnych, 
posiłkując się doświadczeniami innych okolicznych gmin.  

Kierownik Referatu Infrastruktury Technicznej Agnieszka Drzazga przedstawiła proponowane zmiany. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania 
z sali gimnastycznej przy Publicznym Gimnazjum w Brąszewicach. 

Radny Jerzy Ławniczak zapytał czy młodzież z terenu Gminy będzie musiała sporządzać umowę najmu 
sali i czy będzie możliwość korzystania za darmo. 

Wójt Gminy poinformował, że młodzież z terenu Gminy Brąszewice będzie miała zajęcia z animatorami 
za darmo. Będzie to jednak odbywać się w określonych godzinach, a korzystać będą mogli wszyscy 
mieszkańcy. Będą też wyznaczone godziny w czasie których chętni będą mogli zebrać się w grupę i 
podobnie jak na Orliku w ramach rezerwacji czy wcześniejszego umówienia wynająć sobie salę na 
wyłączność. Tak jest to praktykowane na terenie innych gmin. Poinformował również, jakie są koszty 
najmu sali w ościennych gminach i dodał, że będą czynione starania aby stawki w Brąszewicach były jak 
najmniejsze dla naszych mieszkańców, tak aby nie musieli wyjeżdżać na inne takie obiekty w sąsiednich 
gminach. 

Radny Mariusz Kurzaj zapytał czy sala będzie udostępniana w niedziele. 

Wójt Gminy odpowiedział, że na obecną chwilę nie są brane pod uwagę niedziele, ale jeśli będą takie 
potrzeby to będą czynione starania aby wypracować jakiś kompromis. 

Radny Jacek Piotrowski zgłosił uwagę, że zapis o korzystaniu na sali z obuwia tzw. halówki jest zbyt 
mocno doprecyzowany. 

Kierownik Ref. Infrastruktury Technicznej poinformowała, że zapis taki jest wymuszony w  gwarancji 
na salę.   

Przewodniczący Rady Gminy z powodu braku innych uwag do projektu uchwały   
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych obecnych na sali obrad. Rada nie 
wniosła zastrzeżeń i opowiedziała się jednogłośnie za przyjęciem   
Uchwały Nr VII/32/2015  w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania z sali gimnastycznej przy 
Publicznym Gimnazjum w Brąszewicach. 

Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

 

 

Ad. 10 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt w Gminie Brąszewice na rok 2015. 

Kierownik Ref. Infrastruktury Technicznej przedstawiła ogólną informację dotyczącą ilości 
utrzymywanych w schronisku przez Gminę Brąszewice w psów i kosztów z tym związanych. Jest to 12 
psów według stanu na koniec roku 2014. Koszt utrzymania psów za poprzedni rok to 30634,38 zł. 

Radny Jan Stawirej jest zdania, że nikt nie kontroluje psów, które biegają po ulicach a mają właścicieli. 

Wójt Gminy poinformował, że za utrzymanie psów w obrębie posesji i za ewentualne szkody przez nie 
wyrządzone odpowiadają właściciele. Dodał, że co jakiś czas do mieszkańców są przesyłane kurendy 
przypominające o obowiązkach wynikających z posiadania psów i o obowiązku zgłaszania posiadania 
psów ras niebezpiecznych. 

Radny Jan Stawirej uważa, że wobec właścicieli powinny być stosowane kary za niedopilnowanie 
swoich zwierząt. Jest zdania, że należy tych właścicieli karać. 

Wójt Gminy poinformował, że jedyną sankcją jaką może zastosować Wójt jest zgłoszenie takich 
sytuacji do Policji. 
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Sekretarz Gminy dodała, że mimo prowadzonej w 2014 roku akcji sterylizacji i kastracji psów i kotów 
właściciele nie byli chętni na skorzystanie z tych darmowych zabiegów. Warunkiem skorzystania z tej 
akcji było zachipowanie swojego zwierzęcia. 

Sołtys Sołectwa Chajew Zdzisława Komenda ponowiła zgłoszenie psów błąkających się po Chajewie. 

Wójt Gminy poinformował, że sprawa ta została już zgłoszona Policji. 

Radny Jerzy Ławniczak wyraził opinię, że problem z psami jest, a rozwiązaniem mogłoby być 
chipowanie zwierząt. Zwrócił też uwagę na zapis w projekcie uchwały nazwy schroniska tj. hotel dla 
zwierząt. 

Kierownik Ref. Infrastruktury Technicznej poinformowała, że zapis taki musi być zawarty ze względu 
na wymogi stawiane przez Powiatowego Lekarza Weterynarii, który opiniuje projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy z powodu braku innych uwag do projektu uchwały   
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych obecnych na sali obrad. Rada nie 
wniosła zastrzeżeń i opowiedziała się jednogłośnie za przyjęciem   
Uchwały Nr VII/33/2015  w sprawie określenia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt w Gminie Brąszewice na rok 2015. 

Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

 

Na obrady Rady Gminy Brąszewice przybył Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg Pan Robert Piątek. 

Wójt Gminy przywitał Dyrektora PZD oraz zapytał jak wygląda perspektywa naprawy dróg 
powiatowych biegnących przez teren Gminy Brąszewice. Jako wymagające radykalnych i niezwłocznych 
remontów wskazał drogi relacji Czartoria – Godynice, Godynice – Klonowa, Godynice – Starce, 
przepust w miejscowości Starce, drogi szutrowe w Czartorii i Starce – Robaszew, Wólka Klonowska, 
katastrofalny stan drogi Brąszewice – Bukowiec przez ul. Starowiejską, Bukowiec w stronę Kliczkowa, 
Brąszewice – Błota w stronę Klonowej, pobocza przy drogach w Błotach i przy drodze Czartoria – 
Godynice, Brąszewice przez ul. Zabrodzie do Żurawia i do Kamienik. Wyraził zadowolenie z planowanej 
inwestycji na drodze relacji Pipie – Marianów w partnerstwie z Gminą Brąszewice, nie mniej jednak 
inwestycji wymaga również ul. Zabrodzie aż do Żurawia i Kamienik. 

Dyrektor PZD Robert Piątek podziękował za zaproszenie na obrady Rady Gminy i odniósł się do 
wskazanych przez Wójta Gminy potrzeb inwestycji na drogach powiatowych. Wskazał również na 
ograniczone fundusze jakimi dysponuje PZD. Poinformował o rozpoczęciu remontów cząstkowych na 
drodze Brąszewice – Chajew i Brąszewice – Pipie. Przedstawił pomysł na poszerzenie drogi przez 
miejscowość Błota. Dodał że remonty zapewniające przejezdność wymienianych przez Wójta dróg 
będą prowadzone przez cały rok. Podziękował Wójtowi Gminy i Radzie Gminy za partnerstwo w 
przebudowie drogi Pipie – Marianów. 

Wójt Gminy dodał, że jest zdania, że podobne zarwanie się drogi jakie miało miejsce na drodze relacji 
Godynice – Klonowa w niedalekiej przyszłość wydarzy się na ul. Starowiejskiej i na Zabrodziu na 
wysokości wsi Sowizdrzały. Interwencji wymaga przepust na ul. Zabrodzie. Ścinka poboczy na 
Zabrodziu i na drodze Czartoria – Godynice nie przyniosła rezultatu, a woda podmywa drogę 
powodując jeszcze większe wyboje. Poprosił o kamień na pobocza w całej Gminie, tak jak np. zostało 
zrobione to na drodze od Żurawia do Kamienik. Wskazał również na problem z nośnością mostu w 
miejscowości Ciołki. Poprosił również o interwencję na ul. Sieradzkiej gdzie topi się asfalt w czasie 
upałów, a dodatkowo pojawił się problem z pękaniem poprzecznym asfaltu, które jeśli nie zostanie 
niezwłocznie uszczelnione spowoduje dalszą degradację nawierzchni. 

Dyrektor PZD poinformował, że będą prowadzone badania mostu pod kątem nośności i jeśli wykażą ze 
most może przenieść 30 ton to na jesień br. barierki zwężające zostaną zdemontowane. Odniósł się 
również do problemów na ul. Sieradzkiej i zadeklarował, że wszystkie ubytki będą obserwowane i 
naprawiane. 

Przewodniczący Rady Gminy interpelował do Dyrektora PZD o usunięcie starej lipy na skrzyżowaniu w 
Bukowcu, która zagraża bezpieczeństwu, wskazał na potrzebę naprawy drogi w Bukowcu w kierunku 
Kliczkowa oraz poinformował, że w miejscowości Smardzew został zdemontowany drogowskaz w 
kierunku Brąszewice co utrudnia jazdę. 
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Radny Grzegorz Kulig zapytał Dyrektora PZD czy zna tragiczny stan drogi Starce – Robaszew i co 
zamierza z nią zrobić. 

Radny Józef Toruński interpelował w sprawie odkopania rowu wzdłuż drogi Trzcinka – Kamieniki i 
naprawę przepustu w połowie tego odcinka. 

Radny Jerzy Ławniczak zapytał czy będzie remont drogi Brąszewice – Chajew, interpelował o 
ustawienie znaków „UWAGA STRAŻ” na ul. Sieradzkiej i naprawę drogi w miejscowości Wólka 
Klonowska. Poinformował również o brakującym znaku „UWAGA zwierzęta drogowe” na ul. 
Starowiejskiej. 

Radny Adam Laskowski interpelował o naprawę drogi w miejscowości Czartoria i poinformował o 
pojawiających się ubytkach na pierwszym odcinku asfaltowym w Czartorii. 

Radna Dorota Lipka interpelowała o udrożnienie rowów przy drodze Brąszewice – Błota i o 
przedłużenie terenu zabudowanego w miejscowości Błota. 

Radna Bożena Łuszczek interpelowała o posprzątanie piasku po zimie na ul. Sieradzkiej. 

Radny Jarosław Plichta zapytał, czy rowy przy drodze Godynice – Klonowa będą pogłębiane. 

Radny Ryszard Kurzaj interpelował o położenie dywanika asfaltowego na drodze przez ul. Zabrodzie do 
Żurawia i podsypanie poboczy tłuczniem. 

Dyrektor PZD odniósł się do interpelacji: 

- droga Bukowiec – Kliczków – problem jest znany, ale wymaga gruntownej przebudowy na którą na 
obecną chwilę nie ma funduszy; 

- znaki „Uwaga Straż” zostaną ustawione; 

- zna bardzo zły stan drogi Starce – Robaszew ale są też inne drogi które wymagają remontów aby 
zapewnić bezpieczeństwo. Droga ta wymaga gruntownej przebudowy a na to nie ma środków 
finansowych; 

- znak „Zwierzęta domowe” prawdopodobnie ktoś zawłaszczył sobie ten znak; 

- droga Brąszewice – Błota będzie poszerzana, ale nie będzie przebudowywana, wyrwane korzenie 
zostaną usunięte;  

- zamiatanie piasku po zimie na ulicy Sieradzkiej. Poprosił o posprzątanie we własnym zakresie i 
poinformował że PZD nie prowadzi nigdzie zamiatania piasku na drogach. Radna Bożena Łuszczek 
wskazała, że strach iść z małymi dziećmi chodnikiem wzdłuż tej drogi, gdyż małe kamyczki po 
przejeździe samochodu zagrażają bezpieczeństwu. 

- odnośnie rowów poinformował, że rowy przy drogach nie służą do odwadniania pól. Wprowadzanie 
wody z pól do rowów przydrożnych powoduje dodatkowe nawadnianie pasa drogowego. 

- droga Brąszewice – Żuraw – na obecną chwilę nie ma funduszy na położenie dywanika asfaltowego, 
jeśli pojawią się takie możliwości to na pewno Powiat będzie się zwracał do Rady Gminy Brąszewice o 
wsparcie finansowe czyli „podwojenie złotówki” na ten cel. 

Radna Marzena Cichecka zapytała kiedy będzie prowadzony remont drogi Pipie – Marianów. 

Dyrektor PZD – remont będzie prowadzony w okresie wakacyjnym. 

Radna Bożena Łuszczek zapytała dlaczego Gmina ma sprzątać drogę powiatową i kto będzie 
odpowiadał jeśli zdarzy się na niej jakieś nieszczęście.  

Dyrektor PZD poprosił o prace społeczne oraz poinformował, że odpowiedzialność spoczywa na 
zarządcy drogi. Drogi powiatowe są ubezpieczone. 

Radny Adam Laskowski zapytał co dalej z drogą w Wólce Klonowskiej. 

Dyrektor PZD poinformował, że przejezdność zostanie zapewniona, ale nie będzie gruntownych 
remontów. 

Radny Grzegorz Kulig poinformował, że nie uzyskał odpowiedzi na pytanie dotyczące drogi Starce – 
Robaszew. Tam mieszkają ludzie, poruszają się po niej, potrzebna jest wycinka drzew które zagrażają 
bezpieczeństwu i poprawa nawierzchni przez uzupełnieniem tłuczniem i równanie. 

Radny Jarosław Plichta poprosił o ustawienie znaku „UWAGA STRAŻ” przy OSP Godynice. 

Radna Grażyna Dobruchowska interpelowała o wycięcie wierzby na łuku drogi Godynice – Starce. 
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Przewodniczący Rady Gminy  poprosił o interwencję na drodze Chajew – Jasionna, gdzie rolnik orze i 
sieje do samego asfaltu. 

Dyrektor PZD odpowiedział, że zwróci na to uwagę, a problem taki występuje w wielu miejscach 
Powiatu. 

Wójt Gminy podziękował Dyrektorowi PZD za przybycie na obrady sesji Rady Gminy. Korzystając z 
okazji zaproponował, aby PZD przekazał Gminie Brąszewice pewną ilość masy na zimno, aby Gmina w 
ramach współpracy mogła doraźnie naprawiać ubytki w drogach powiatowych, tak aby poprawić stan 
dróg w newralgicznych miejscach, a pracownicy PZD nie musieli do każdej nowopowstałej dziury 
przyjeżdżać. Wójt zaproponował również, aby w przyszłości współpraca Gminy z Powiatem nie 
polegała wyłącznie w finansowej partycypacji w kosztach inwestycji, lecz np. poprzez wsparcie PZD 
pracą koparki czy własnymi siłami roboczymi. Zadeklarował pomoc w odkopywaniu rowów lub 
wycinaniu zakrzaczeń. Dodatkowo zaproponował, by w przypadku współpracy finansowej PZD 
rozważyło model finansowania nie 1:1 ale np. 1 zł Gminy do 2 zł Powiatu. Wójt zapytał Dyrektora PZD 
czy rozważa np. remonty krótkich 200-300 metrowych odcinków we wsi Czartoria czy Starce – 
Robaszew przy udziale Gminy Brąszewice lub powierzchniowego utrwalenia np. ul. Zabrodzie. Gminy 
Brąszewice nie stać na współudział 50%, ale warto wypracować jakiś konsensus dla dobra 
mieszkańców.  

Dyrektor PZD podziękował za zaproszenie i za deklarację pomocy ze strony Gminy Brąszewice i wyraził 
chęć współpracy. 

Przewodniczący Rady Gminy również podziękował Dyrektorowi PZD za przybycie na obrady i zarządził  
minut przerwy. 

 

Ad. 11 

Wójt Gminy przedstawił sprawozdanie z udzielonych dotacji celowych na dofinansowanie budowy 
przyłączy kanalizacyjnych do nieruchomości położonych na terenie Gminy Brąszewice za rok 2014. 

Ilość udzielonych dotacji – objęte zostało 17 gospodarstw. Kwota udzielonych dotacji 5364,03 zł. 
Dotacje zostały wykorzystane w sposób prawidłowy. 

Radny Jan Stawirej zapytał o ilość gospodarstw w Brąszewicach, które jeszcze nie podłączyły się do 
kanalizacji. 

Radny Jerzy Ławniczak zapytał o ilość ścieków jakie w obecnej chwili trafiają do oczyszczalni ścieków. 

Wójt Gminy poinformował, że odpowiedź na te pytania zostanie udzielona na następnej sesji. 

 

Ad. 12 

Wójt Gminy w sprawach różnych: 

- przedstawił pismo Ministerstwa Edukacji Narodowej dotyczące odpowiedzi na pismo Gminy 
Brąszewice z pytaniem o przyczyny zmniejszenia subwencji oświatowej na 2015 r. Wskazaną przyczyną 
było zmniejszenie się liczby uczniów niepełnosprawnych i uczniów klas I i II SP. Radny Jacek Piotrowski 
zapytał czy faktycznie liczba uczniów się zgadza. Wójt poinformował, że ze względu na otrzymanie 
pisma w dniu wczorajszym nie zostało to jeszcze zweryfikowane. Będzie to sprawdzone i odpowiedź 
zostanie udzielona. 

- poinformował o planowanym wyścigu kolarskim „Szlakiem Bursztynowym Hellena Tour”, który będzie 
przebiegał m.in. przez naszą gminę. Wójt zwrócił się z prośbą do Komendanta Gminnego OSP Jerzego 
Ławniczaka o zabezpieczenie trasy przejazdu kolarzy przez jednostki OSP, tak jak w roku 2014. 

- poinformował o wykonaniu pomiarów gruntu we wsi Tomczyki na poszerzenie drogi. 

- poinformował o wizycie w Cekowie „Orli Staw”, aby zorientować się w możliwościach obniżenia 
kosztów gospodarowania odpadami. 

- poinformował o przekazaniu do Powiatowego Zarządu Dróg w Sieradzu na piśmie interpelacji radnych 
dot. dróg powiatowych. 

- przedstawił treść pisma od Starosty Sieradzkiego dot. budowy zatoki autobusowej przy Szkole 
Podstawowej w Brąszewicach. 
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- poinformował o odbytym happeningu zorganizowanym przez młodzież gimnazjalną i Policję dot. 
trzeźwości za kierownicą. 

-zaprosił Radnych na organizowane w Starostwie Powiatowym w Sieradzu „Stoły Wielkanocne 2015” 
na których Gminę Brąszewice po raz drugi reprezentować będzie KGW „Czerwone Korale” z Żurawia. 

- zaprosił Radnych na oficjalne otwarcie Sali Gimnastycznej, które odbędzie się 6 maja 2015 r. 

- poinformował że na 28 czerwca 2015 r. planowana jest organizacja Festynu Rodzinnego w 
Brąszewicach. 

-poinformował o połączeniu się LGD Szlakiem Sieradzkiej E-ski z LGD Ziemia Wieluńska efektem czego 
powstanie nowa LGD „Ziemia Wieluńsko – Sieradzka”. Radny Józef Przezak zapytał jakie gminy będą 
wchodziły w skład nowej LGD. Informacji udzielił Wójt i poinformował, że biuro obsługujące naszą 
Gminę pozostanie bez zmian w Brzeźniu. 

Sekretarz Gminy przypomniała Radnym o obowiązku składania oświadczeń majątkowych.  

Radny Jan Stawirej zapytał o wykształcenie referenta ds. drogownictwa. 

Wójt Gminy przedstawił wymagania jakie były zawarte w konkursie na to stanowisko i przedstawił 
informacje o nowym pracowniku Mariuszu Pędziwiatrze. Dodał, że zgodnie z zaleceniem NIK w 
konkursie wymogiem dodatkowym było wykształcenie wyższe w zakresie budownictwa dróg i mostów, 
jednakże nikt ze zgłoszonych kandydatów nie spełniał tego wymogu. 

Radny Jacek Piotrowski zapytał jakie osoby będą animatorami na Orliku. 

Wójt Gminy poinformował, że jest po rozmowie z Panem Jarosławem Odya, będzie on prowadził 
zajęcia na sali gimnastycznej dla naszych dzieci i młodzieży, natomiast zajęcia na Orliku prowadzić będą 
Pani Agnieszka Misiak i Pan Zbigniew Bartela – mieszkańcy Godynic. 

Radny Jerzy Ławniczak w imieniu ks. Lipki zaprosił na drogę krzyżową strażaków w kościele w 
Brąszewicach. 

Radny Grzegorz Kulig poinformował o uruchomieniu samochodu OSP Starce. 

 

  

Przewodniczący Rady Gminy zamknął obrady VII sesji Rady Gminy.  

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Przewodniczący Rady Gminy 

 

 

Adam Sowizdrzał 

Protokołował:  
Sylwester Domagała 


